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§ 10

Föregående protokoll

Sammanfattning
Mötesprotokollet från Näringslivsrådets sammanträde den 14 mars 2018 godkänns och läggs 
till handlingarna.

Paragrafen är justerad

Page 3 of 14



Mötesprotokoll
2019-05-09

Näringslivsrådet

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 11

Hur utveckla besöksnäringen i Ekerö framöver?

Sammanfattning
Ekerö har i dag en turistinformation i Ekerö kommunhus med samma öppettider som 
kommunens reception. Det finns önskemål från besökare och näringslivet att utöka Ekerös 
turistservice. Finns möjlighet för en turistbyrå? Bör kommunen upprätta en turismstrategi?

Södertälje har 26 personer arbetar med information och turism. De har 1,5 miljoner besökare 
per år och kommunen sköter om service till besökare i form av turistbyrå. Ekerö har ingen 
turistbyrå, men frågan är angelägen ur företagarperspektiv då många näringsidkare tycker att 
det vore ett lyft för kommunen att starta en sådan. Om kommunen är med att finansierar en 
turistbyrå kan även kommunens "gratis”-aktiviteter förmedlas. Kanske kan vi börja med en 
utbyggd turistinformation i Ekerö centrum över sommaren, exempelvis i biblioteket. Detta 
bygger på att ha näringslivet med sig. Exempel att titta på är Siljan Turism som samarbetar 
med kommuner, organisationer och företag.

Flertalet i Näringslivsrådet är av åsikten att en turistbyrå borde ligga vid Drottningholm som 
är en central punkt med många besökare som kan lockas vidare ut på öarna. Kommunen för 
redan en dialog med Drottningholm om detta.

"Alla" skulle tjäna på att vi lyfter och visar upp våra två (!) världsarv. Många företagare 
upplever att kommunen inte har så stort intresse i att öka turismtrafiken till kommunens 
öar. Ekerö borde även ha en fullskalig camping!

Hur kan vi öka trafiken till Birka? Samåka med Kurön-båtarna? Uppmärksamma media som 
kan ha en följetång? Det är Statens Fastighetsverk som gör upphandlingen med trafik till 
Birka och det är Strömma Kanalbolaget som sköter båttrafiken dit och driver 
museum/restaurang på ön. Men tidtabellen är mager och det går inte båtar så ofta. Strömma 
har svårt att få ekonomi i båttrafiken om det exempelvis blir dåligt väder, Birka är ingen plats 
som lockar vid regn. Men finns det möjlighet för andra aktörer att driva trafik till Birka eller 
har Strömma ensamrätt. Nu byggs det ett vandrarhem på Birka som ett led att öka 
turistströmmarna och förhoppningsvis öka omsättningen..

Går det att göra plats för turistbussar i Ekerö centrum? I dag finns inte sådana 
parkeringsmöjligheter.

Ett förslag är att näringslivet går ihop att bilda ett bolag som engagerar sig och paketera mot 
turister.

Näringslivsrådet ser över möjligheten att bilda en arbetsgrupp som gör en utredning kring 
turismutvecklingen i Ekerö och hur den ska lyftas/skötas. En arbetsgrupp behöver vara cirka 5 
personer med både förtroendevalda och representanter från organisationerna. Christin 
Blomberg (SELMA), Susanna Kihl (Företagarna), Hanna Svensson (S), Lena Samuelsson 
(KD) och Kent Einarsson (SD) är intresserade.

Paragrafen är justerad
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§ 12

Information från kommunens näringslivsenhet

Sammanfattning
 Nyhetsbrevet - hur sprida budskapet?

I dag skickar kommunens näringslivsenhet ut nyhetsbrev om event som frukostmöten eller 
andra nyheter som kan vara bra för företagare att känna till. Dock behöver mängden 
prenumeranter ökas för att budskapen ska få vidare spridning.
Hur ska vi göra detta? Ska vi lägga ut en nyhet på kommunens webb om nyhetsbrevet? Ska vi 
annonsera? Förslag som kom upp var:
-Skicka ett sommar-vykort till alla företagare, exempelvis alla aktiebolag?
-Sprida info till anslagstavlorna på öarna.
-Gör en blänkare på startsidan under en tid eller använd Facebook.

 Kommunens e-faktura från 1 april:
Den 1 april 2019 blev det lag på att alla inköp från offentlig sektor ska faktureras med 
elektronisk (e-faktura) enligt en ny europeisk standard. Det innebär att alla leverantörer till 
offentlig sektor måste skicka elektroniska fakturor enligt den nya standarden, och att alla 
offentliga organisationer måste kunna ta emot dem.

 Ny hemsida under hösten 2019:
Kommunens digitaliseringsarbete har påbörjat arbetet med att ta fram 
upphandlingsunderlag för en ny hemsida. Förhoppningen är att processen sätts i gång under 
hösten.

 Ny kommundirektör i Ekerö från hösten 2019.
Lars Hortlund slutar i juni och den nya kommundirektören heter Christina Hedberg och 
kommer närmast från Gnesta kommun där hon är kommundirektör i dagsläget.

 Ny kommunikationschef:
Då Johan Elfver övergår till annan befattning i kommunen börjar Pia Ragnardotter 12 augusti 
som kommunens nya kommunikationschef.

 Ny kommunikatör:
I augusti tillsätts Anna Klara Lindholm som ny kommunikatör. Hon kommer från Scandic 
Hotel.

 Ny näringslivschef:
Den 12 augusti  tar Johan Elfver över som ny näringslivschef efter 10 år som kommunens 
kommunikationschef. Från augusti arbete han parallellt en tid med den nya 
kommunikationschefen för att introducera henne i arbetet.

 Nästa frukostmöte 24 september.
Nästa frukostmöte planeras ägnas helt åt trafikfrågan i Ekerö. Vi ska försöka få med 
Trafikverket och andra intressenter. Annons om mötet går ut i augusti/september.

 Näringslivsdagen, spikat datum?
Den 13 november är datumet som bokats. Årets Näringslivsdag blir i regi av Johan Elfver, 
kommunens nya näringslivschef, efter Stefan Pellén. Plats meddelas senare.

 

 

Page 6 of 14



Mötesprotokoll
2019-05-09

Näringslivsrådet

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Paragrafen är justerad

Page 7 of 14



Mötesprotokoll
2019-05-09

Näringslivsrådet

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 13

Infartsparkeringar

Sammanfattning
Kan Ekeröborna få tillgång till fler parkeringar på Lovön? Vad händer med 
infartsparkeringen vid Brostugan? Ställen att diskutera: Vid gamla skjutbanan, bakom Lidl, 
fler platser vid kommunhuset, Skå/Färingsö Trä, Drottningholmsskolan.
 
Varför kan man inte få använda Brostugans infartsparkering? För att detinte kommunens 
mark.

För att använda marken vid skjutbanan som parkering måste godkännande hämtas in 
från Länsstyrelsen.

Bakom Lidl kan fastighetsägaren tänka sig göra om platsen med parkeringar.

Det diskuteras även att utöka antalet platser vid Ekendal förskola, vid tunneln, vid 
Drottningholmsskolan och på Svanhagen-parkeringen.

Förslag har även kommit om avgiftsbelagda platser vid Tappströmsparkering. Skyltningen 
behöver förbättras. Många boende använder platsen för boendeparkering i dag.

Paragrafen är justerad
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§ 14

Näringslivschef Stefan Pellén tackar för sig

Sammanfattning
Snart lämnar Stefan Pellén sin tjänst som Näringslivschef efter 10 år på posten och Johan 
Elfver (nuvarande kommunikationschef) tar över från 12 augusti. Stefan har bestämt sig för 
att trappa ner och ta det lite lugnare. Han kan dock tänka sig att arbeta 2 dagar i veckan i 
framtiden efter lite ledighet.

Stefan började en ny tjänst 2009 då kommunen inte hade någon näringslivschef. Han har vänt 
på många stenar och tillväxten hos företagen har fördubblats under dessa tio år från 4,5 till 
nästan 10 miljarder kr.

Näringslivsdagen har han tillsammans med Merete Palmberg 
(näringslivskoordinator) arrangerat nio gånger, och det har varit lyckade event, enligt Stefan.

Ett stort arbete som Stefan höll i var projektet med fibrering av kommunen som 
påbörjades 2012 – och har inneburit att koppartrådnätet har utbyggts till fiber över nästan hela 
kommunen. Av kommunens yta har 80% geografiskt täckning och 87% av invånarna och 
företagen har fiber i dag.  De sista 20% måste vi också bry oss om då intresset inte varit så 
stort från fiberleverantörerna att dra fiberkabel i glesare områden.

Nyföretagandet i kommunen går bra, det startas över 200 företag varje år och många av tjejer. 
Stefan har tillbringat många timmar med att träffa företagare som vill ha hjälp med 
myndighetsfrågor eller personer som vill starta företag. Till sin hjälp har kommunen Bo 
Öhlin på Ekerö Nyföretagarcentrum som arbetar med att syna folks affärsplaner och ge 
kvalificerade råd innan uppstart. 98% av alla nya företag finns kvar efter 3 år och det visar på 
kraftfulla affärsidéer som håller och företag som är lönsamma.

Stefan vill även poängtera samarbetet med de lokala företagsorganisationerna som ger kanaler 
in direkt till företagare och möjlighet till givande dialoger. Stefan har alltid arbetat med en 
benet i kommunhuset och det andra ute i företagarnas verklighet för att känna på stämningar 
och fånga upp frågor och känna till vad som är aktuellt och viktigt.

Arbetet med att modernisera kommunens informationstavlor har tyvärr gått trögt. Det är svårt 
med marklov på exempelvis Lovön/Kärsön för en stor digital informationstavla. Detta arbete 
får Stefan lämna över till sin efterträdare.

Det är med lite sorg som Stefan tackar för sig - men vill poängtera att han haft otroligt roliga 
och givande år i Ekerö kommun!

Paragrafen är justerad
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§ 15

Ny näringslivschef presenterar sig

Sammanfattning
Johan Elfver som blir ny Näringslivschef från 12 augusti gör en längre presentation av sig på 
nästa Näringslivsråd den 3 oktober. Han presenterade sig kort och berättade att SBA-arbetet 
med NKI-undersökning är en viktig parameter som han tagit till sig och arbetar med 
framöver.

Paragrafen är justerad

Page 11 of 14



Mötesprotokoll
2019-05-09

Näringslivsrådet

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 16

Näringslivsrådets beredning

Sammanfattning
Hur ska beredningen fungera i framtiden? Är systemet med att organisationerna bjuder in 
företagare som har frågor till Näringslivsrådet ett bra sätt? Hur vill politiken och 
organisationerna att dessa möten ska vara?

Vi fortsätter att ha beredningen på Destination Ekerö med olika företag varje gång. 
Då finns möjligheten att fånga en så stor bredd på frågorna som möjligt för företagarna. Det är 
väldigt bra att några förtroendevalda kommer till varje beredningsmöte.

Alla tycker att en påminnelse om mötesdatum två veckor innan är bra.

Paragrafen är justerad
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§ 17

Övriga synpunkter och frågor

Sammanfattning
 Ekerö Nyföretagarcentrum startade 1995 som en stiftelse.

Skattemyndigheten har ändrat reglerna kring f-skatt & momsregistrering för ideella 
föreningar, därför har de nu ombildats till en ideell förening. Stefan Pellén har varit 
sammankallande ordförande i stiftelsen men avgår nu då han slutar sin tjänst. Ny ordförande 
i den ideella föreningen blir Merete Palmberg (näringslivskoordinator). Verksamhetsarbetet 
ändras inte, utan det ändras bara juridiskt.
 

 Vi har "företagslots"-tider för företagare att boka in sig på.
Företagare kan boka in sig på rådgivningstid där de får enskild rådgivning från tjänstemän 
från de myndigheter i kommunen som deras ärende berör, exempelvis inom bygglov, miljö & 
livsmedel. Mer information finns på kommunens hemsida.
 

 Svartbyggen som står länge blir kritiserade från Länsstyrelsen och kommunen har skyldighet 
att undersöka anmälningar som kommer in.
 

 1 april fick vi en ny livsmedelslag som bland annat innebär att man måste meddela 
kommunen INNAN man startar en verksamhet.
 

 Det kommer nya bestämmelser kring försäljning av tobak från 1 juli. Kommunen skickar 
ut information till berörda företag och näringslivsenheten informerar via nyhetsbrev.

Paragrafen är justerad
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§ 18

Nästa möte

Sammanfattning
Nästa Näringslivsråd blir den 3 oktober klockan 15.00 på Ekebyhovs slott.

Paragrafen är justerad
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